
Bestyrelsesmøde i Landsbyforeningen for Jystrup & omegn den 10. Oktober 2023

10. oktober 2023 kl. 19:00

Dagsorden

1. Referat fra sidste møde.

2. Sidste nyt fra arbejdsgrupper: Multihus; Fjernvarme, Brugsen, Vrangeskov-huset, Jystrup

Folder, sauna-projektet

3. Energi i landsbyer - møde d. 6.september

4. Affald Hvidsø rundt.

5. Brædder på badebro - udskiftning af hvem.

6. Artikel til ‘Højdepunktet’

7. Brev fra Nordea om varsling af forhøjelse af gebyr til 1.250,-/år pr. 1. Dec. ‘23

8. Ny paddle-bane - ansøgning om midler gennem helhedsplan-puljen.

9. Klimauge 43 - Ringsted film

10. Nyt om akuthjælper-ordningen

11. Torveplads overfor Brugsen, skal vi søge midler / få hjælp til at tegne?

12. Næste mødedato, tid og sted.

13. Eventuelt.

Referat

Sted

Hos Lone - Egemosevej 17, 4174 Jystrup

Deltagere

Martin, Lars, Kurt, Lasse, Steff, Lone

Afbud

Louise, Jens

Dagsorden

1. Referat fra sidste møde.
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2. Sidste nyt fra arbejdsgrupper:

- Multihus: De fremsendte input fra Borgermødet, Skolen og Spejderne skal prioriteres på

næste møde, så der kan laves . Vi vil få undersøgt begge bygninger for en tilstandsvurdering,

iøvrigt med Ejendomsstabens billigelse. Vi har skrevet til Borgmester og Komm.direktør for

råd om et temamøde med politikere og administrationen.

- Fjernvarme: Se pkt. 3

- Brugsen: Det nye aktivitetsudvalg i Brugsen er kommet godt i gang. Næste aktivitet bliver

juletræstænding.

- Vrangeskov Huset: -

- Jystrup Folder: -

- Sauna-projektet: Hvidsø badelaug er i dialog med skolebestyrelsen vedrørende

muligheden for at placere saunaen på skolens grund, men de udtrykker bekymring for

vedrørende vedligeholdelse, ansvar, økonomi, og muligheden for adgang, samt

problemet med at “tage kvadratmeter af legepladsen og fra børnene”. Skolebestyrelsen

meddeler i øvrigt at de generelt er “meget positive” overfor projektet. De anbefaler

derfor at sauna-projektet tænkes ind i multihus-projektet / aktivitetshuset, da det vil

være bedre forankret her frem for inde på skolens grund. Badelauget svarer vedrørende

dette, med en understregning af at projektet er en del af en revitalisering af området

som også kommer skolen til gode og at Badelauget ville stå for sauna delen vedrørende

økonomi, vedligeholdelse osv. med henvisning til lignende arrangementer i andre

badelaug inklusive det i Haraldsted.

3. Energi i landsbyer - møde d. 6.september

- 3 fra fjernvarmegruppen (Søren, Jens og Lars) og Stef fra Landsbyforum deltog i et

interessant oplæg fra en energiforsker Ulrik Jørgensen. Kort anbefaler han på landsplan, at

strøm produceres tæt på forbruget via vindmøller (80%) og solceller (20%) til at drive

varmepumper. Vi har spurgt om hans rådgivningshjælp til at få tilbud fra rådg. Ing.firmaer.

Han har meget travlt, så vi venter stadig. Der er kommet nye retningslinjer for at søge penge

fra Temaudviklingspuljen. Man skal selv lægge ug og vil få udbetalt pengene efter afleveret

regnskab. Steff skriver til Landsbyforum og spørger om hvordan det skal foregå.

4. Brædder på badebro - udskiftning af hvem.

Til en start kører Lars forbi og kigger og tager et billede.

5. Artikel til ‘Højdepunktet’

- Lisbeth har efterspurgt en artikel. Hvad skriver vi bedst om?

Lars skriver en kort artikel om hvad vi pt. beskæftiger os med i Landsbyforeningen
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6. Brev fra Nordea om varsling af forhøjelse af gebyr til 1.250,-/år pr. 1. Dec. ‘23

- Skal vi finde en anden løsning?

Vi har tidligere undersøgt andre muligheder. Steff skriver til DGI med nogle forslag til hvad

man eventuelt kan gøre.

7. Ny padelbane - ansøgning om midler gennem helhedsplanpuljen.

- Mads Boysen har søgt på JIF’s vegne om 2. Padelbane. Frist 15.10.23.

8. Klimauge 43 - Ringsted film

- Lars har optrådt med indslag om varme i Jystrup. Vil blive brugt i uge 43 som indslag på

SoMe.

9. Nyt om akuthjælper-ordningen

- 5 borgere har bestået akuthjælper-udd. Der er ved at blive monteret skab bag Brugsen.

Ordning endnu ikke startet.

10. Torveplads overfor Brugsen, skal vi søge midler / få hjælp til at tegne?

Steff har nogle skitser og han kontakter arkitekten bag dem og spørger vedr. brug af disse

skitser. Lars kontakter Realdania omkring midler til torvepladser. Lars vil også kontakte

Lisbeth Due vedrørende historien omkring Mejeriet.

11. Næste mødedato, tid og sted.

D. 21.nov. kl. 19.

12. Eventuelt.

Lars har modtaget en liste over nye tilflyttere i kommunen. Martin hjælper med at sorterer i

listen, så vi får et overblik over hvor mange der er flyttet til Jystrup.

Vi har før talt om ideen om at køre rundt i området med nye tilflyttere i en bus evt. fra

sporvejsmuseet.

Eva - vores nye præst har takket ja, til at deltage i borgmesterkontoret.
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